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Box 490, 129 04 Hägersten. Telefon 08- 508 22 000. Fax 08- 508 22 099 

 

Besöksadress: Telefonvägen 30, plan 9 www.stockholm.se 

 

 

Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 17 mars 2009 

 

Justerat den 18 mars 2009 

 

 

godkänt via e-post godkänt via e-post 

Kerstin Bergenbrant Olsson Kerstin Svenson  

   

Plats: Förvaltningen, Telefonvägen 30 

Tid:    Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Kerstin Bergenbrant, ordförande SPF     

Olsson 

Marianne Svensk,  vice ordf. PRO   

Eiwor Arthursson ledamot PRO     

Margareta Bergman ledamot PRO  

Lars Åsberg  ledamot SPF 

Margrét Nilsson ersättare                         PRO 

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO     

Lennart Jonsson ersättare SPF      

Kerstin Svenson       ersättare SPRF    

 

Gunnar Ohlsén avdelningen för samhällsplanering 

Anna Ambjörn  avdelningen för samhällsplanering 

Annmarie Sandberg äldreomsorgsavdelningen 

Anneli Rydström sekr. i rådet 

 

Förhinder: 

Tita Bergquist ersättare SPF   

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande Kerstin Bergenbrant Olsson, hälsade välkommen och förklarade sammanträdet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3. Utseende av justerare 

Kerstin Bergenbrant Olsson och Kerstin Svenson utsågs att justera dagens protokoll. 
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§ 4. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

  

 Pensionärsrådets protokoll 2009-02-10 

§ 5, sidan 2; Pensionärsrådet tydliggjorde att rådets uttalanden är gemensamma och grundar 

sig på vad majoriteten i rådet tycker. I övrigt godkändes protokollet. 

    

 Handikapprådets protokoll 2009-02-05 

§ 7, sidan 4; Ang. möten med stadsdelsnämnden, så ska handikapprådet ha ett möte med 

representanter för de politiska partierna och ett möte med presidiet. Är det någon skillnad, 

undrade rådet.  

 

Pensionärsrådet önskar träffa representanter för de politiska partierna.  

 

Svar av Annmarie: Nej, presidiet består av representanter för de politiska partierna. Rådet 

har tidigare träffat ordförande, vice ordförande och stadsdelsdirektören. 

 

§ 5.  Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2009-02-12 

 Protokollet lades till handlingarna. 

 

§ 6.  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 2009-03-10 

§ 8, sidan 5; Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s synpunkter ”Behåll servicehusen”. 

 

”KPR invänder eftertryckligt mot äldreförvaltningens skrivningar  

(sid 10, andra stycket) om servicehusens framtid. Vi kan alls inte acceptera att 

trygghetsbostäder på sikt ska ersätta servicehusen. Som vi inledningsvis påpekade 

ser vi trygghetsbostäder som ytterligare en boendeform i kedjan av bostäder, 

lämpliga för äldre. I äldreboendedelegationens betänkande finner vi inga skäl att 

skrota servicehusboendet. Det är en förträfflig och uppskattad boendeform för 

gamla med stort behov av närhet till service, omsorg och social gemenskap. Detta 

faktum hindrar inte att servicehusen förändras  

och utvecklas och att de kan utnyttjas flexibelt, beroende på bland annat den 

demografiska utvecklingen i staden.” 

 

Pensionärsrådet understryker att både trygghetsboende och servicehus behövs. 

 

§ 7. Utbyggnaden i stadsdelen 

Anna Ambjörn informerade om befolkningsutvecklingen och vilka utbyggnader som pågår 

och planeras inom stadsdelsnämnden. Ett informationsmaterial delades ut och som Anna 

gick igenom. Stadsdelen får 16 000 nya invånare 2017. Antalet invånare 65-79 år ökar 

medan antalet över 80 år minskar. Ca 10.000 lägenheter byggs och planeras i stadsdelen. En 

del byggnadsprojekt har blivit framflyttade bl.a. på grund av lågkonjunkturen. Det byggs 

både bostadsrätter och hyresrätter. Bostäder byggs och planeras i Årstadal, Liljeholmen, 

Gröndal, Aspudden, Axelsberg/Örnsberg, Telefonplan, Västertorp och Fruängen. 

Liljeholmsgallerian öppnar till julhandeln 2009. Byggnationen vid Gyllene Ratten är 

framflyttad. Beslut om överdäckningen av tunnelbanan Axelsberg-Örnsberg, fattas vid 

årsskiftet. På Hägerstensvägen blir det bommar, som är stängda under rusningstrafik.  

 

Rådet frågade om det ska byggas bostäder på Nybohovsbacken. 

Svar: Ja, 200 lägenheter planeras att byggas på höger sida bakom Liljeholmsgallerian.  
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Var ligger Asfaltsverket?  

Svar: Det ligger på Drivhjulsvägen vid järnvägen i Västberga.  

 

Pensionärsrådets tackade Anna för en mycket intressant och bra presentation.   

 

Anslagstavlor 

Rådet har tidigare framfört synpunkter på tavlornas placering. Anna delade ut kartor, där 

rådet kan markera var man vill att tavlorna ska stå, gärna alternativa placeringar, 1, 2 och 3.  

Rådet tog också upp att flera tavlor behöver bytas ut. En översyn behövs.  

 

Synpunkter på tavlornas placering och behov av åtgärder lämnas/mejlas till Peter Mellin. 

 

§ 8. Information om aktuella äldreomsorgsfrågor 

Annmarie Sandberg informerade om aktuella äldreomsorgsfrågor.  

 

Informationsfoldern Äldreomsorgen A-Ö 

Äldreomsorgen A-Ö är klar och kommer nu att skickas ut till alla invånare över 75 år i 

stadsdelen. I ett brev, som skickas med, erbjuds hembesök. Informationsfoldern och 

erbjudande om hembesök skickas sedan ut årligen till dem som fyller 75 år.  

  

 Informationsfoldern delades ut till pensionärsrådet. 

 

Brukarundersökning 

En brukarundersökning inom hemtjänsten har genomförts av staden. Enkätundersökningen 

omfattar brukare som har hemtjänst i ordinärt boende och på servicehus. Både privata och 

kommunala utförare ingår. I stort sett är brukarna nöjda.  

 

I Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd varierar resultaten mellan enheterna. Några 

enheter har fått bra eller godkända resultat medan andra fått sämre resultat.  

Enheterna kommer att ta fram åtgärdsplaner, på samma sätt som man gjort gällande 

inspektörens granskning. Syftet är att rätta till brister och förbättra kvaliteten. 

 

En enhet, där de boende inte är nöjda, är Axelsbergs servicehus. Detta är bekymmersamt. 

Oro inför de förändringar som planeras med flytt och ombyggnation, kan vara en förklaring. 

Analys av situationen pågår. En tråkig nyhet är att Café Hitom flyttar sin verksamhet. 

Enhetschefen på Axelsberg arbetar för en nystart av ett förtroenderåd, vilket är positivt. 

Möte hålls den 25 mars. 

 

Ärende om brukarundersökningen tas upp på nämnden i april.  

 

Ekonomi 

Prognosen för stadsdelsförvaltningen visar ett underskott om 12,3 mnkr. Åtgärder vidtas för 

budget i balans. Biståndshandläggarna följer strikt stadens riktlinjer för biståndsbedömning. 

 

Äldreomsorgens utförare måste anpassa personalbemanningen utifrån sina intäkter. Färre 

boende eller minskade behov innebär minskade intäkter för enheterna, som innebär 

neddragning av tjänster. Detta är situationen vid servicehusen Trekanten, Axelsberg och 

Kastanjen, samt i viss mån Axgården.  

 

Äldreomsorgen har stora kostnader för de tomma servicehuslägenheterna på Axelsbergs 

servicehus. Det är intagningsstopp på servicehuset. I dagsläget finns de 50 tomma 
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servicehuslägenheter. Förvaltningen planerar därför att tidigarelägga de boendes flytt till 

hus 43 från hus 41.  

 

§ 9. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2009-03-19 

 Följande ärenden behandlades av pensionärsrådet; 

  

Ärende 2: Fördelning av verksamhetsbidrag 2009 

Aspuddens badförening tycker det är positivt att man har möjlighet att återkomma 

med en ansökan. (En hyreskalkyl ska tas fram, enligt Gunnar. Idrottsnämnden tar 

upp frågan i april.)  

 

För SPF i Fruängen innebär det minskade bidraget en neddragning av verksamheten 

med 17%. 

 

Pensionärsrådet hade inga ytterligare synpunkter.  

 

Ärende 3: Granskning av äldreomsorgen i Hägersten-Liljeholmen 2008 

Pensionärsrådet undrade om språkprojektet på Axelsbergs servicehus 

kommit igång. 

 

Svar: Ja, handledare har utbildats, som ger stöd till personal som har 

språkigsvårigheter.  

 

Ärende 6: Ansökan om stimulansmedel för insatser inom vård och 

omsorg om äldre personer 2009 

För 2009 har stimulansmedlen sänkts med 4 % jämfört med tidigare år. Detta 

innebär att stadsdelen får 6,873 mnkr, istället för 7,159 mnkr. Förvaltningen 

bedömer att projekten kan fortgå enligt planeringen.  

  

Pensionärsrådets ställer sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Ärende 7: Busslinje 910 Axelsberg-Fruängen 

Pensionärsrådet önskar att buss 910 även går på lördagar. 

Sjöbjörnsvägen i Gröndal, är delad. Önskemål att bussen trafikerar båda 

vägarna.  

Agnes Lagerstedts gata: Önskemål att bussen går både till och från 

Fruängens centrum.   

 

Ärende 13: Tillsynsplan 2009 för enskild verksamhet med inriktning 

äldreomsorg 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

 Ärende 20: Intern verksamhetsuppföljning inom äldreomsorgen 

Det ser bra ut i uppföljningen. Men personalneddragningar och hög sjukfrånvaro måste 

innebära stora påfrestningar för den personal som arbetar, menade pensionärsrådet. 

Verksamhetens kvalitet måste också påverkas.  

 

Annmarie förtydligade att det främst handlar om att dra ner tjänster, som redan är vakanta.  
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§ 10. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Årsmöte hålls den 26 mars. AnneCharlotte 

Persson, enhetschef för Liljeholmens hemtjänst, har bjudits in. 

 

PRO och SPF i samverkan med förvaltningens Äldrestöd, inbjuder till ”Upplevelsedag för 

senior” på Hövdingagården den 18 mars, kl. 10-14.  

 

PRO och SPF framförde att Jessica Jansson, frivilligsamordnare, har gjort ett mycket bra 

arbete.  

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Årsmöte hölls den 4 mars. Nästa 

förtroenderådsmöte är den 16 april.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Förtroenderådet hade möte den 16 mars.  

 

Kastanjens förtroenderåd, Margrét Nilsson: Många boende kom till underhållningen den 

11 mars. En eloge till personalen, som såg till och hjälpte de boende att komma. 

Underhållning anordnas den 16 april.  

 

Västertorps förtroenderåd, Margaretha Bergman: Årsmötet ägde rum den 10 mars. I april 

blir det räkafton, information om säkerhet i vardagen och information från Apoteket.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Den 26 mars hålls årsmötet. Midsommarfest 

ordnas den 18 juni. 

 

Axelsbergs servicehus, Bertil Wretlund: Möte den 25 mars för nystart av ett förtroenderåd 

på Axelsbergs servicehus. 

 

§ 11. Föreningsbidrag  

Gunnar Ohlsén informerade om stadsdelsnämndens rutiner för föreningsbidragen. I beslut 

från 2008 ska hänsyn tas till antalet medlemmar i fördelningen av verksamhetsbidragen.  

Föreningarna får ett grundbidrag på 10 tkr. 100 tkr fördelas efter medlemsantalet. 

Ingen förening får mer än man ansökt om. Två föreningar, PRO Hägerstensåsen och 

SPF Mälarhöjden kunde ha fått mer pengar, än man ansökte om. PRO Västertorp 

hade ej sökt, vilket medförde att det fanns mer pengar att fördela.  

 

§ 12. Inkomna inbjudningar 

 Presentation av Långtidsutredningen den 16 mars, se inbjudan från landstinget.  

Då inbjudan kom sent, hade ingen möjlighet att gå.         

 

§ 13.  Övriga frågor 

 

 Information till äldre 

Lennart Jonsson tog upp att en viktig uppgift för pensionärsorganisationerna, är att 

informera, hjälpa och ”lotsa” äldre.  

 

 Rutiner för förtroenderåd 

Utdelat förslag diskuterades. Punkten om vilka som kan ingå i förtroenderådet 

omformuleras. Ny lydelse;  
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 I förtroenderådet ingår representanter för de boende/brukarna och 

pensionärsorganisationerna. Anpassat utifrån verksamheten, kan bl.a. enhetschef, 

representant för hyresvärden och restaurangen, samt ordförande i anhörigråd (där det 

finns) ingå.   

 Verksamheten/enheten står för kaffe och kaka vid årsmötet. (Bröd ändras till kaka) 

 

Möte med presidiet 

Pensionärsrådet föreslår tisdagen den 15 september, rådet har mötestid mellan kl. 10-12. 

 

§ 14. Nästa sammanträde 

Tisdagen den 14 april kl. 10-12, förmöte kl. 9.15-10.00. Förvaltningen, besökrum 1 på  

plan 9.  

 

§ 15. Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade för dagens möte och förklarade därmed sammanträdet avslutat.  

 

                                 

Vid protokollet: Anneli Rydström 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


